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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

23. november 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 1 (Aktstykke nr. 23) af 13. 

november 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad det indebærer, at Evida ”skal drives på kommercielle, 

markedsmæssige vilkår”? 

Svar 

Evida varetager gasdistributionen, som udgør den kundenære gasinfrastruktur, der 

forbinder husstande med gasfyr og produktionsvirksomheder mv. med den over-

ordnede gasinfrastruktur (gastransmissionsnettet).  

Evidas gasdistribution befinder sig i en kommerciel virkelighed i den forstand, at 

Evidas kunder som udgangspunkt har mulighed for at skifte energiforsyning til fx 

elbaserede løsninger, hvis ikke de kan få gas, herunder gasdistribution, på tilstræk-

keligt attraktiv vis. Evida er således en del af en værdikæde, hvor der er konkur-

rence med andre energiselskaber på kommercielle og markedsmæssige vilkår inden 

for rammerne af den gældende økonomiske regulering. Evida skal drives under 

hensyntagen til eksistensen af sådanne vilkår.  

De kommercielle, markedsmæssige vilkår vil bl.a. indebære, at Evida inden for 

rammerne af den økonomiske regulering har en tilskyndelse til at sikre så effektiv 

drift som muligt. Dette vil kunne bidrage til at holde gasdistributionsomkostnin-

gerne så lave som muligt med lavest mulige priser til følge. I sidste ende vil dette 

komme de danske gasforbrugere til gavn.  

Finansministeriet vil, i tilfælde af at den ønskede overtagelse af Evida gennemfø-

res, varetage ejerskabet i overensstemmelse med bl.a. statens ejerskabspolitik. Det 

indebærer bl.a., at det vil være selskabets ledelse, der får ansvaret for og friheds-

graderne til at drive Evida under de kommercielle og markedsmæssige rammevil-

kår, der vil gælde for selskabet. 

 

 

Med venlig hilsen 

Finansudvalget 2020-21
Aktstk. 23 endeligt svar på § 7 spørgsmål 1 

Offentligt
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Nicolai Wammen 

Finansminister 
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